
   
 

29. juni 2023 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvad vil de økonomiske og administrative konsekvenser være for det offentlige, såfremt man 

fjernede indførselsafgiften på emballage til og med 0,25 liter (Afgiftsgruppe 034)? 

 

2. Hvad vil de økonomiske og administrative konsekvenser være for det offentlige, såfremt man 

fjernede indførselsafgiften på emballage over 0,25 liter (Afgiftsgruppe 035)? 

 

3. Hvad er årsagen til, at man i sin tid har opretttet afgiftsgrupperne 034 og 035? 

a. Hvilke argumenter, ud over de økonomiske, taler for at bevare indførselsafgifterne på 

emballage (afgiftsgruppenumre 034 og 035)? 

 

4. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 

(Medlem af Inatsisartut Jens-Frederik Nielsen, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

Jeg ønsker, at borgerne herhjemme skal have større købekraft end i dag. En god måde at sikre dette på er 

ved at sænke eller fjerne afgifter på produkter, som de fleste borgere køber i deres dagligdag. 

 

Rigtig mange køber produkter som juice og saft. Disse produkter er pålagt en indførselsafgift, som 

butikkerne en til en sender videre til forbrugerne. Produkter med emballage til og med 0,25 liter er pålagt 

en afgift på 2 kroner. Produkter med emballage over 0,25 liter er pålagt en afgift på 3,50 kroner. 

 

Tillad mig at eksemplificere; hvis vi fjerner de nævnte afgiftsgrupper, så vil en Suntop (juicedrik) blive to 

kroner billigere end i dag. En flaske Ribena (saft) vil blive 3,50 kroner billigere end i dag. 

 

Jeg ser frem til at modtage svar på mine spørgsmål inden for en frist på 10 arbejdsdage. 


